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Protokół Nr  57/ 2023 

 

z wspólnego posiedzenie Komisji Budżetu i Rolnictwa, Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny, Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Środowiska, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Kluczborku w dniu 20 września 2023 r.  

 

Porządek posiedzenia: 

1.Otwarcie posiedzenia.  

2.Analiza materiałów wraz z opiniowaniem uchwał na LVI Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. 

3.Wolne wnioski.  

4.Zamknięcie posiedzenia. 

  

 

Osoby zaproszone na komisję: 

1. Mirosław Birecki – Starosta Kluczborski 

2. Magdalena Żmuda - Lewald - Skarbnik Powiatu 

3. Anna Szczygieł - Naczelnik Wydziału Obsługi Finansowo-Księgowej Jednostek 

Organizacyjnych Powiatu. 

 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny –  

Pan Robert Wietrzyk  który przedstawił proponowany porządek obrad. Radni nie wnieśli 

uwag do porządku i przyjęli go w proponowanym kształcie jednogłośnie przez wszystkie 

komisje. We wspólnym posiedzeniu uczestniczyło w sumie 17 radnych. 

 

Ad.2.  

Kolejno Przewodniczący przeszedł do omówienia materiałów na LVI Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos na temat uchwały 

zmieniającej projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego  

na rok 2023? Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który przedstawił planowane zmiany 

w budżecie. Rozstrzygnięto nabór z Polskiego Ładu w Programie Inwestycji Strategicznych 

dla gmin popegeerowskich, Powiat Kluczborski dostał około 5mln zł., z czego  

4mln przeznaczone zostanie na drogi; 1 mln zł zostanie przeznaczony na zakup autobusów.  

W związku z tym wydatki inwestycyjne Powiatu w przyszłym roku sięgną 18mln zł. 

Niedawno rozstrzygnięto nabór na remont odcinka drogi Gola-Jaśkowice. Przetarg  

jest ogłoszony i Powiat czeka na rozstrzygnięcie. Powiat czeka również na rozstrzygnięcie 

projektów dotyczących bezpieczeństwa ruchu drogowego. Poza tym w przyszłym  

roku Powiat ma do wydania 5,5mln zł na Domy Dziecka. Kolejna kwota to 3,2mln zł.  

na budowę hali sportowej oraz 1mln zł na remont sali gimnastycznej w Zespole Szkół Nr 1  

w Kluczborku. Kolejne wnioski są w ocenie. W przypadku terenów popegeerowskich remont 

będzie dotyczył dróg. W każdej gminie będzie zrobiony jakiś odcinek. Remontowane odcinki 

dróg będą w Ciecierzynie, Dobiercicach, Bąków, Unieszowie, Lasowicach Małych, 

Świniarach Wielkich, Wierzbicy Dolnej, Wierzbicy Górnej. Łącznie zostanie 

wyremontowanych 6,4km dróg za 4 mln zł. Jeśli chodzi o zmiany w budżecie to Powiat 
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zwiększył dochody i wydatki. Została wprowadzona kwota, która zasiliła budżet samorządu- 

4,5mln zł. Wprowadzone zostały dochody dla DPS-ów-  około 700tys. zł. z tytułu dotacji 

otrzymanej od Wojewody Opolskiego na dofinansowanie działalności bieżącej - wypłata 

dodatków dla pracowników w wysokości 600 zł od miesiąca kwietnia do grudnia 2023 roku. 

Kwota 25 tys. zł - zwiększenie wydatków bieżących z przeznaczeniem na szczepienia 

profilaktyczne przeciwko meningokokom grupy C dzieci sześcioletnich zamieszkałych  

na terenie powiatu kluczborskiego, w związku z otrzymaną dotacją celową z Gminy 

Kluczbork. Łącznie wydatki budżetu sięgną około 114mln zł.  

Głos zabrał Pan radny Jakub Goliński, który poprosił o wykaz odcinków  

dróg zakwalifikowanych do remontów w ramach złożonych projektów.  

 

Wobec braku innych zapytań Przewodniczący przeszedł do zaopiniowania  

przez poszczególne komisje budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2023.  

 
Komisje głosowały oddzielnie:  

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za.  

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za.  

Komisja Zdrowia -jednogłośnie za.  

Komisja Budżetu – jednogłośnie za.  

Komisja Oświaty- jednogłośnie za. 

 

Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Radni 

nie zgłosili uwag, wobec czego Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie.  
 

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za.  

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za.  

Komisja Zdrowia -jednogłośnie za.  

Komisja Budżetu – jednogłośnie za.  

Komisja Oświaty- jednogłośnie za. 

 

Kolejno przedstawiono projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr LI/312/2023   

z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2023 rok. Radni nie zgłosili uwag, 

wobec czego Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie.  

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za.  

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za.  

Komisja Zdrowia -jednogłośnie za.  

Komisja Budżetu – jednogłośnie za.  

Komisja Oświaty- jednogłośnie za.  

 

Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/315/2023  

Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych. Radni nie zgłosili uwag, 

wobec czego Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie.  

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za.  

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za.  
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Komisja Zdrowia -jednogłośnie za.  

Komisja Budżetu – jednogłośnie za.  

Komisja Oświaty- jednogłośnie za.  

 

 

Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu 

współpracy Powiatu Kluczborskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, na rok 2024”. Radni nie zgłosili uwag, wobec czego 

Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie.  

 

Komisja Skarg- jednogłośnie za.  

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie za.  

Komisja Zdrowia -jednogłośnie za.  

Komisja Budżetu – jednogłośnie za.  

Komisja Oświaty- jednogłośnie za.  

  

 

Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę 

Kluczborskiego. Głos zabrał Pan Starosta, który wyjaśnił, że skarga dotyczyła niedotrzymania 

przez Starostę terminu odpowiedzi na Interpelację. Z uwagi na obszerność materiału Starosta 

nie odpowiedział na Interpelację w terminie 14 dni. Jednakże skarżący w terminie udzielenia 

odpowiedzi na Interpelację otrzymał informację, że odpowiedź zostanie udzielona 

późniejszym czasie.  Część informacji  w terminie została udzielona. Komisja uznała skargę 

za niezasadną. 

Głos zabrał radny Wojciech Smolnik, który powiedział, że Komisja Skarg rozpatrując Skargę 

zasięgnęła opinii radcy prawnego, który wydał opinię, iż przesunięcie terminu odpowiedzi  

na Interpelację było zgodne z prawem.  

Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie. 

 
Komisja Skarg- 3 głosy za.  

Komisja Rewizyjna- 5 głosów za.  

Komisja Zdrowia -6 za, 4 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Budżetu – 5 za, 1 radny wstrzymał się.  

Komisja Oświaty- 7 za, 2 radnych wstrzymała się od głosu. 

 

 

Kolejno przedstawiono projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców Gminy 

Byczyna i Powiatu Kluczborskiego. Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Ryszard Okaj, który powiedział, że skarga dotyczy nienależytego wykonywania 

obowiązków zarządcy dróg powiatowych oraz dotychczasowych zaniechań, związanych  

z brakiem adekwatnych działań i prac remontowych na drogach powiatowych  DP 1302 O 

przebieg Byczyna-Ciecierzyn-Kostów oraz DP 1305 O przebieg Miechowa-Janówka. 

Komisja stwierdziła że stan dróg, wymienionych w skardze, nie odbiega od stanu pozostałych 

dróg (będących w zarządzie Powiatu Kluczborskiego), które od wielu lat nie doczekały  

się remontów. Komisja w trakcie wnikliwej analizy zgromadzonego materiału doszła  

do przekonania, że wniesiona skarga jest niezasadna. 

Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który powiedział, że Powiatowi udało  

się pozyskać 4mln zł na remont dróg powiatowych, wniosek składany był w czerwcu 2023r. 
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Będzie też realizowany remont drogi Gola- Jaśkowice a te tereny również należą do Gminy 

Byczyna. Kolejne wnioski złożone na 7mln z Polskiego Ładu przewidują również remonty 

dróg w Gminie Byczyna.  

Głos zabrał Pan radny Wojciech Smolnik, który dodał, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

odbyła posiedzenie wyjazdowe w celu przeprowadzenia lustracji przedmiotowych dróg. 

Komisja uznała, że drogi są w złym stanie natomiast w powiecie kluczborskim wedle relacji 

Naczelnika Wydziału Zarządu Dróg Powiatowych Pana Wiesława Szczerby w stanie 

krytycznym znajduje się 50 km dróg. Wśród tych dróg znalazł się niewielki odcinek dróg 

skarżonych. Na obu tych drogach prowadzone były remonty cząstkowe i niewielki odcinek 

nakładki. Po wysłuchaniu Starosty, który powiedział, że powiat złożył wniosek  

o dofinansowanie na remont dróg w Ciecierzynie oraz radnych Jakuba Golińskiego i Piotra 

Pośpiecha składających w imieniu mieszkańców skargę potwierdza, że mieszkańcy 

Ciecierzyna, Janówki i Miechowej nie zostali zapomniani, a ich los nie jest obojętny władzom 

Powiatu Kluczborskiego. Podczas prac Komisja miała wątpliwości czy jeśli chodzi o drogi  

to skarga powinna być na Starostę czy na Radę, ponieważ to Rada decyduje o ilości środków 

przeznaczonych na dane dziedziny działalności Powiatu. Co między innymi skłoniło komisję 

do uznania skargi za niezasadnej. 

Głos zabrał Pan radny Jakub Goliński, który powiedział, że nie zgadza się z uzasadnieniem 

załączonym do uchwały. Według radnego w uzasadnieniu brakuje „konkretów”, co postara 

się udowodnić i uzasadnić na Sesji Rady Powiatu.  

Głos zabrał Pan radny Damian Buła, który zapytał czy na Sesję Rady Powiatu jest możliwość 

otrzymania informacji na temat remontów dróg od 2010 roku których dotyczy skarga?  

Czy w poprzedniej kadencji drogi były remontowane? Głos zabrał Pan radny Goliński, który 

przypomniał, że takie informacje są zawarte w uzasadnieniu.  

Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który powiedział, że stan dróg ten jest wynikiem 

wieloletnich zaniedbań i braku środków na tego typu inwestycje. Obecny zarząd funkcjonuje 

od niespełna pięciu lat i należy zauważyć, że trzy lata realizował on program naprawczy  

w związku z fatalnym stanem finansów odziedziczonym po poprzednich zarządach.  

Plan naprawczy praktycznie uniemożliwiał realizowanie dużych inwestycji. W związku  

z brakiem pytań Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie komisji. 

 
Komisja Skarg- 3 głosy za.  

Komisja Rewizyjna- 3 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Zdrowia -5 za, 1 głos przeciw, 4 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Budżetu – 4 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Oświaty- 5 za, 1 głos przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

 

Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę 

Kluczborskiego. Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ryszard 

Okaj, który wyjaśnił, że skarga dotyczyła nienależytego wykonywania obowiązków i zadań 

przypisanych Staroście z mocy prawa, szczególnie w zakresie odpowiedzi na interpelacje 

radnego oznaczone numerami 15 i 16. Skarżący w swojej skardze zarzuca, iż: „Starosta 

Kluczborski w sposób świadomy i celowy ogranicza dostęp do informacji i danych 

publicznych, będących w jego posiadaniu i dyspozycji, w szczególności przez bezprawne 

opóźnianie odpowiedzi na interpelacje, będące przedmiotem odrębnej skargi; udzielanie 

odpowiedzi w sposób wybiórczy, sprzeczny z treścią i jasno wyrażonymi pytaniami 

składającego interpelacje; brak odpowiedzi na część pytań zawartych w interpelacjach; 

odpowiedzi o treści nieadekwatnej do zadanych pytań. Członkowie Komisji Skarg, 



 

5 

 

Wniosków i Petycji po wnikliwej analizie zebranego materiału dowodowego, wysłuchaniu 

wyjaśnień Pani Marty Zamorowskiej -Kierownika Biura Funduszy Pomocowych, Mienia 

Powiatu i Promocji Powiatu uznali jednogłośnie złożoną skargę za częściowo zasadną. 

Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który powiedział, że pisma, odpowiedzi 

przygotowują pracownicy. Starosta nie ma możliwości sprawdzenia czy na każde zadane 

pytanie szczegółowo została udzielona odpowiedź z racji tego, że pracownik ma szczegółową 

wiedzę. Więc jeśli pracownik nie odpowiedział na część pytań, to skarga jest częściowo 

zasadna. Starosta odpowiada za swoich pracowników, zarówno za ich sukcesy jak i błędy. 

Pan Starosta na koniec wypowiedzi powiedział, że przychyla się do stanowiska Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał projekt  

pod zaopiniowanie komisji. 

 
Komisja Skarg- 3 głosy za.  

Komisja Rewizyjna- 2 za, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Zdrowia -5 za, 5 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Budżetu – 3 za, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Oświaty- 5 za, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

 

Kolejno przedstawiono projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie pojazdów w 2024 roku. W związku z brakiem pytań Przewodniczący 

poddał projekt pod zaopiniowanie komisji. 

 

Komisja Skarg- 3 głosy za.  

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie.  

Komisja Zdrowia - jednogłośnie.  

Komisja Budżetu – jednogłośnie.  

Komisja Oświaty- jednogłośnie. 

 

 

Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

Głos zabrał Pan Wicestarosta Lesław Czernik, który wyjaśnił, że chodzi tylko o zmianę 

nazwy zadania. Kościół parafialny pw. św. Jacka w Wierzbicy Górnej otrzymała dotację  

ale wstrzymała się z jej wykorzystaniem, później zmieniła nazwę zadania stąd ta nowa 

uchwała. W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie 

komisji. 

 

Komisja Skarg- 3 głosy za.  

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie.  

Komisja Zdrowia - jednogłośnie.  

Komisja Budżetu – jednogłośnie.  

Komisja Oświaty- jednogłośnie. 

 

Kolejno Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego w Kluczborku na obszarach Powiatu Kluczborskiego, Opolskiego, 

Namysłowskiego i Oleskiego za rok 2022 oraz sprawozdanie z działań podejmowanych  

na terenie nadzoru wodnego w Kępnie na obszarze Powiatu Kluczborskiego za rok 2022. 
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Następnie przedstawiono sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku  

za okres od 29.05.2023r. do 31.07.2023r. 

 

Ad.3. 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do punktu poświęconego wolnym wnioskom. Głos zabrał 

Pan Starosta, który poprosił radnych, że jeśli mają jakieś pytania to aby nie czekali do Sesji 

tylko zadali je dzisiaj, aby Pan Starosta mógł się przygotować. Czasem pytanie  

jest zaskoczeniem i Pan Starosta w danej chwili nie jest w stanie na nie odpowiedzieć.  

 

Ad.4. 
Przewodniczący obrad w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował wszystkim  

za udział w posiedzeniu i zamknął wspólne posiedzenie komisji Rady Powiatu w Kluczborku.  

Na tym protokół zakończono.   

                          

                                     

 

 

 

 

 
 Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa  

Mariusz Pieńkowski  

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny  

Robert Wietrzyk  

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia,  

Bezpieczeństwa Publicznego  

i Ochrony Środowiska  

Wojciech Smolnik  
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Przewodniczący Komisji Skarg,  

Wniosków i Petycji  

Ryszard Okaj  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Damian Buła  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała :  

Anna Klyszcz 

 


